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BLAHOŽELÁME

ZHODNOTENIE ROKA 

TURZOVKA VO SVETE, SVET V TURZOVKE

Keďže aj uplynulý rok bol vý-
razne poznačený viacerými ob-
medzeniami v dôsledku pandémie 
COVID-19, aktuálnej situácii zod-
povedali aj spolkové aktivity. Sme 
veľmi radi, že sme mohli, v  rámci 
možností, zorganizovať prezentáciu 
publikácie Jar na grapách a po ročnej 
odmlke aj výročnú členskú schôdzu 
(VČS). Práve vydanie zmienenej 
publikácie a  jej prezentácia bola 
nosnou aktivitou, ktorá vyplnila 
celý prvý polrok. Spočiatku išlo 
všetko hladko, ale postupne sa začali 
niektoré veci komplikovať, našťastie 
nijakým zásadným spôsobom ne-
narušili harmonogram prác, a  tak 
sme mohli 13. augusta v spolupráci 
s  DDS Eva z  Čadce prezentovať 
vydarené dielo významného klo-
kočovského (turzovského) rodáka 
P. Hrtusa Jurinu verejnosti. Potešili 
nás kladné ohlasy nielen na vydanú 
publikáciu, ale aj na jej dôstojné 
verejné predstavenie. V dosť ostrom 
kontraste s pozitívnymi reakciami je 
však celkový (ne)záujem o  knihu. 
Distribútorské snahy Spolku ako 
vydavateľa nemožno uprieť, knihu 
možno dostať v  Mestskej knižnici 
v  Turzovke i  Informačnom cen-
tre v  Čadci. Niekoľko kusov bolo 
umiestnených aj do predajne Art-
fórum v Žiline. Úsilie o umiestnenie 
knihy do distribúcie vydavateľstva 
MS boli neúspešné a  snaha dostať 
ju do fondov kysuckých knižníc 
sa skončila totálnym fiaskom. Na 
ponuku Spolku, ktorá bola v  de-
cembri adresovaná prostredníctvom 
elektronickej pošty obecným kniž-
niciam na Kysuciach i  priľahlom 
Považí, Spolok nedostal ani jedinú 
odpoveď (!). 

V uplynulom roku sa na svojich 
rokovaniach 2x stretol výkonný vý-
bor (VV), ale oveľa dôležitejšie bolo 
zorganizovanie VČS 14. augusta, 
keďže, ako bolo spomenuté, v roku 
2020 sa v dôsledku protiepidemic-

kých opatrení, nekonala. Hoci účasť 
na nej bola rekordne nízka, v aktu-
álnej situácii sa to dalo pochopiť. 
Rozhodujúcejšie je, že náš najvyšší 
organ vôbec mohol zasadnúť, bol 
uznášaniaschopný,  mohol schváliť 

predložené správy a prijať záväzné 
uznesenie pre ďalšie smerovanie 
občianskeho združenia. Z  neho 
vyplynulo niekoľko hlavných úloh, 
z  nich niektoré sa začali napĺňať 
ešte do konca roka. Najskôr bola 
vďaka mladým členom spustená fa-
cebookovská stránka Spolku, ktorá 
si postupne buduje svoju komunitu. 
Je vskutku sympatické, že kým Spo-
lok má 140 členov, jeho facebook 
má už viac ako 300 sledovateľov. 
Navyše treba počítať s tým, že služ-
by tejto sociálnej siete využíva skôr 
stredná a mladšia generácia, takže 
týmto nástrojom dokážeme spol-
kové myšlienky a činnosť efektívne 
komunikovať oveľa širšiemu spek-
tru ľudí. Pokračovalo aj napĺňanie 
internetovej pamäťovej platformy 
Pamäť mesta Turzovka na portáli 
pammap. 

Ďalšou úlohou bol opätovný 
pokus o získanie relikvií sv. Alžbe-
ty Uhorskej do farského kostola. 
V spolupráci s farnosťou bola žia-
dosť adresovaná do Viedne, odkiaľ 
prišla kladná prvotná odpoveď a vy-
zeralo to, že do konca roka by mohli 
relikvie doraziť do Turzovky. Nestalo 
sa, ale dúfame, že sa všetko podarí 
dotiahnuť do zdarného konca. 

Spolok nezaháľal ani v  pomoci 
mestskému múzeu. Ešte v  marci 
inicioval stretnutie s vedením mesta 
ohľadom skvalitnenia práce a fun-
govania tejto kultúrnej ustanovizne. 
Výsledkom je pripravujúca sa stála 
expozícia (aj keď nie úplne podľa 
našich návrhov a predstáv), ktorá by 
mala byť v tomto roku sprístupnená 
verejnosti. V čom ale múzeum stále 
zaostáva je jeho nedostatočné tech-
nicko-priestorové zázemie, ktoré sa 

ani po našich apeloch nedarí dostať 
na požadovanú úroveň.

Svoju stabilnú úroveň si drží naša 
publikačná činnosť, v  roku 2021 
boli vydané dve čísla Informačného 
bulletinu pre členskú základňu (č. 
43 a 44) a tiež pravidelných dvanásť 
čísel Spolkového hlásnika. Mimo-
chodom dnešné vydanie je jeho 
jubilejné - 40.

Obráťme zrak z  minulosti do 
budúcnosti. Tohtoročné úlohy budú 
pre Spolok skutočnými výzvami. 
Naplánovali sme zhotovenie a od-
halenie dvoch pamätných tabúľ 
našim významným rodákom: ma-
liarovi Dominikovi Bartolomejovi 
Lippayovi a  lekárovi Armínovi 
Hoffmanovi. Uskutoční sa 7. sve-
tové stretnutie Turzovčanov i 50. 
ročník Beskydských slávností, čaká 
nás prelomová VČS s  voľbou no-
vého vedenia Spolku. Aktuálnemu 
uplynie mandát a už teraz je nevy-
hnutné uvažovať najmä o  novom 
prezidentovi (súčasný sa definitívne 
rozhodol pre nasledujúce obdobie 
do funkcie nekandidovať), aby 
združenie mohlo vo svojej činnosti 
pokračovať. 

Naostatok ešte niekoľko čísel. 
Spolok počas svojej existencie zae-
vidoval 218 členov, v  uplynulom 
roku pribudli dvaja s číslami preu-
kazov 217 a 218. Naše rady navždy 
opustili dvaja členovia, v konečnom 
dôsledku sme tak nezaznamenali 
nijaký prírastok a aktuálnu členskú 
základňu tvorí presne 140 členov. 
Len pre zaujímavosť v januári 2018, 
po zmene vo vedení Spolku bol 
počet členov 150. Podrobnejšiu šta-
tistiku nájdu členovia v januárovom 
Informačnom bulletine. 

Každoročne sa na konci kalendárneho roka zvyknú robiť rôzne uzávierky, bilancie, súvahy a pod. Rekapituláciu vlastných aktivít pravidelne vykonáva aj náš Spolok, 
ale býva zvykom, že na stránkach Spolkového hlásnika sa objavuje až na začiatku toho nového. V nasledujúcich riadkoch prinášame našim členom i ostatným čita-
teľom sumár toho, čím Spolok žil a prechádzal v roku 2021.

V mesiaci január oslávili životné jubileum členovia Spolku

Siedme svetové stretnutie Tur-
zovčanov (VII. SST) a ich potom-
kov sa uskutoční (verme, že bez 
nejakých výrazných obmedzení) 
v auguste tohto roka. S jednotlivými 
aktivitami budeme našich členov 
priebežne informovať, ale už teraz 
štartujeme jednu z  nich. Vlastne 
ide o „oprášenie“ staršieho nápadu, 
ktorý Spolok využil už pri V. SST 
v roku 2013 a 2014. Vtedy to nevy-
šlo úplne podľa predstáv, preto sme 

sa rozhodli zopakovať tento pokus 
dúfajúc v jeho adekvátnejšiu, širšiu 
a najmä početnejšiu odozvu (hoci ju 
rozbiehame neskôr). O čo ide?

Na našej webstránke i  facebo-
okovskom konte nájdete ideový 
plagát k  SST, ktorého autorom 
je tradične náš člen a  turzovský 
rodák, akademický maliar Ondrej 
Zimka. Obraciame sa (nielen) na 
členov, aby si plagát stiahli, vytlačili 
a  odfotografovali sa s  ním pred 
nejakou pamiatkou alebo známym 
objektom na Slovensku či v  kto-
rejkoľvek krajine sveta. Fotografiu 
s  plagátom VII. SST, pripojením 
mena, priezviska, názvom miesta 
a pozdravu potom zašlite mailom na 
adresu Spolku (spolok.spt@gmail.
com), prípadne ju môžete zdieľať 

cez facebook. Je potrebné tak učiniť 
najneskôr do 10. júla 2022.

Každého, kto tak urobí, budeme 
považovať za priameho účastníka 
SST a  pošleme mu pamätný list. 
Snímku, ktorú nám zašlete, odpre-
zentujeme cez naše informačné ka-
nály. Ak sa nám podarí zhromaždiť 
dostatočný počet fotografií, radi 
by sme pripravili fotovýstavu pre 
všetkých účastníkov, ktorí počas ví-
kendu 12. - 14. augusta 2022 osobne 
zavítajú do Turzovky.

Ak patríte medzi tých, ktorých 
pracovné alebo iné povinnosti 
„odvejú“ v nasledujúcich týždňoch 
a  mesiacoch do rôznych kútov 
Slovenska či sveta, pamätajte aj na 
túto spolkovú aktivitu a dajte nám 
i Turzovke o sebe vedieť.

Želáme im všetko najlepšie, najmä pevné zdravie a v ďalších rokoch 
života veľa šťastia, úspechov a rodinnej pohody. 

Mgr. Andrej Gernát, 
Turzovka

Pavol Dedič,  
Klokočov


